
Verksamhetsberättelse Käloms byalag 
2024 
 
Styrelsen för Käloms byalag får efter avslutat verksamhetsår avge följande berättelse: 
 

Styrelsearbete 
Styrelsen har under det första halvåret utgjorts av: 

- Bernt Holmberg, tf ordförande 
- Clara Bodén 
- Karin Ernehed 
- Bernt Tyrebo, kassör 
- Stefan Fahlén, suppleant 
- Daniel Weinéus, suppleant 

 
På grund utav bland annat sjukdom hölls en extrastämma i oktober. Styrelsens 
sammansättning blev därefter: 

- Karin Ernehed, ordförande 
- Clara Bodén 
- Anna Ivarsson, kassör 
- Bernt Tyrebo,  
- Bernt Holmberg 
- Stefan Fahlén, suppleant 
- Daniel Weinéus, suppleant 

 
Medlemsutvecklingen i byalaget har under året förändrats med ökning av två personer, till 
totalt 74 fastboende i byn, varav 14 är barn. Nyinflyttade 2024 är Gustavo Herrera och 
Fredrik Höjer. Utflyttad är Måns Rask. 
 
Styrelsen har träffats vid fem olika tillfällen under året och det har hållits två medlemsmöten, 
en extrastämma samt ett glöggmingel. 
 
Byalaget har under året varit representerat i Bygdegårdarnas riksförbund genom 
Ann-Charlotte Ernehed. 
 
Vaktmästare under året har varit Martin Nilsson, Anders Lundin och Fredrik Höjer. 
 
Revisorer har varit Carl-Göran och Pär Östgren. Valberedningar har bestått av Kristina 
Ernehed, Jenny Ingridsdotter och Gösta Persson. 



Kultur 
Kulturgruppen är fortsättningsvis en löst sammansatt grupp av de som är intresserade. 
Under året har framförallt Lotta Ernehed, Bernt Holmberg, Jenny Ingridsdotter, Maria 
Engström och Karin Ernehed varit i planeringsgruppen men en större grupp har engagerat 
sig i olika aktiviteter, däribland Ronja Juntunen, Clara Bodén, Kristina Ernehed, Anders 
Lundin, Örjan Ernehed, Gustavo Herrera, Mauricio Valdebenito, Stefan Fahlen, Josefin 
Olofsson, Markus Ernehed, César Púas, Stefan och Margareta Nolervik, Gun Britt 
Palmqvist, Bodil Bertilsdotter, Fredrik Höjer, Stephanie Wendt, Brent Johnson, José 
Darreguiera och Vicky Galmarini. 
 
Aktiviteter: 

- Det har under året testats ett nytt koncept med By-AW som varit lyckat. Under våren 
ordnades tre olika tillfällen, en pizzakväll, en tacokväll med bildvisning med Stefan 
Nolervik och en hamburgar-kväll. Alla var välbesökta. 

- En flamenco-konsert anordnades i mars med Flamenco fusion med Eric Steen, ett av 
Estrad Norrs residens inom folk- och världsmusik. 

- I maj anordnades en konsert med Stephanie och Brent som bjöd på fantastisk 
musikalitet. 

- Ett stort arrangemang var en konstutställning som hölls öppen varje helg under juni 
månad i kombination med ett sommarcafé. Utställningen lockade många besökare 
och delvis en ny grupp av besökare. Vernissagen var välbesökt och ett samtal hölls 
då med de två konstnärerna Fanny Rådman samt Lisa Juntunen Roos. På 
öppningskvällen anordnades en AW för alla som var med och jobbade. 

- Under flera somrar har det pågått ett stort arbete med renoveringen av 
Skvaltkvarnen. Stig Nilsson sammanfattar här arbetet: 

“Nu är arbetet med restaureringen av kvarndammen och utbytet av vattenrännorna 
färdigt. Det tog lite längre tid än beräknat eftersom det var så högt vattenstånd i 
bäcken sommaren 2023. Sommaren 2021 revs de gamla vattenrännorna och 
virkesåtgången till nya rännor beräknades. Ambitionen var att endast kärnvirke skulle 
nyttjas till de nya rännorna, vilket också blev fallet. På försommaren 2022 höggs 
grova furor på Gösta och Bodil Perssons, Carl-Göran och Gunnel Palmqvists och 
Maria Engströms ägor. De kördes till Erik-Olof Eklunds snickeri-plan där Stig Nilsson 
ställt upp sin Solosåg och med möda och med hjälp av byns gubbar sågades de 
långa, grova och tunga stockarna till plank och travades för att torka till nästa 
sommar. 2023 tillverkades delarna till vattenrännorna och påbörjades monteringen av 
dessa, men mycket högt vattenstånd i bäcken gjorde att arbetet inte kunde avslutas 
utan måste få anstå till 2024 då arbetena på rännorna och även på dammen kunde 
avslutas. En timlista över arbetena finns inlämnad till byalaget och alla medverkande 
i restaureringen har skänkt sin del av arbetsinsatserna till bykassan vilket inbringade  
c:a 44000:-. Nu har byn åter en fungerande skvaltkvarn, en ålderdomlig och tämligen 
unik byggnad som vi har all anledning att vara stolta över.” 

- I oktober hölls en konsert med Hildas kapell i samarbete med Krokoms kommun. 
- Ett annat stort arrangemang var när det i oktober var premiär för danskurs i salsa och 

bachata i bygdegården, som fylldes av salsa och bachata-dansare. Gustavo Herrera, 
nyinflyttad i byn tillsammans med Daniel Vergara höll i kurserna. På kvällen ordnade 



byn med middag och sedan blev det socialdans. Arrangemanget var mycket 
uppskattat med många inresa från Östersund och kommer att upprepas under våren 
2025. 

- I november fick byn möjlighet att bjuda in Stefan Sundström till bygdegården. Det 
blev ett stort arbete med att hitta en form för biljettförsäljning då trycket direkt var 
stort i sociala medier. Ett samarbete med vuxenskolan hjälpte oss och biljetterna 
såldes relativt enkelt ut. Spelningen blev intim och mycket uppskattad av en 
framförallt inrest publik. Under kvällen ordnades med två olika serveringsstationer 
vilket föll väl ut och både nachos, fika och lättöl såldes för fullt.  

- I december hölls en sista spelning, även den fullsatt, med populära Blue Mountain 
Boys. Denna gång var det en mer lokal publik som fyllde salen och det blev en 
väldigt trivsam kväll. 

- Året avslutades med att styrelsen bjöd på glöggmingel för hela byalaget för att tacka 
för allas fantastiska insats under det gångna året. 

 
Sammanfattningsvis har det under året hållits flera mycket välbesökta arrangemang som 
genererat en ordentlig intäkt till bykassan.  
 

Fastigheter 
 
Bygdegården har nyttjats 54 gånger under 2024 och har liksom föregående år nyttjas mer 
för kalas och dylikt.  
 
Lägenheten har varit uthyrd under större delen av året, först av Måns och sedan av Fredrik. 
Under hösten 2024 ordnades det med motorvärmare-uttag samt gjordes förbättringar på 
ventilationen. 
 
Under sommarhalvåret genomfördes en inventering av skicket på byns fastigheter av en 
grupp med kompetens inom el, bygg, rörmokeri. Inventeringen resulterade i en 
prioriteringslista där insatser fördelades över de kommande tre åren. Överlag konstaterades 
att fastigheterna är i relativt gott skick, inga stora akuta åtgärder hägrar men 
underhållsarbete behöver göras. 
 
Bastun har också fått sig en uppfräschning under sommaren av Stefan, Margaretha och 
Vilma Nolervik som lagt både tid och resurser. Bastun har blivit både skrapad och målad och 
fönstren har kittats utvändigt och målats med linoljefärg. När det var färdigt planterade Göte 
Thorén perenner vid entrén. 
 

Ekonomi  

Styrelsen ekonomiska redovisning med resultat och balansrapport över det gångna 
verksamhetsåret framgår av bilagor 

Året visar ett resultat på 94 836 kronor. 



Byalagets tillgångar uppgick vid årets slut till 269 896 kronor. 
Summa eget kapital uppgick vid årsskiftet till 252 786 kronor. 
 

Engagemang 
Under året har en stor mängd bybor engagerat sig på olika sätt. Räknar man samman alla 
som städat bastu, ordnat arrangemang, renoverat kvarnen, bakat, röjt snö, kört upp 
skoterspår mm, har mer än 50% av de boende i byn engagerat sig under året. En 
mycket positiv utveckling var att det under 2024 blev det en mycket större spridning på vilka 
som genomfört arrangemang, ett arbete som både är roligt men också krävande. En större 
grupp som ordnar saker har också inneburit en större bredd på aktiviteter, med en skiftande 
publik.  
 
Ett stort tack till alla ni som engagerar er på olika sätt för byn! 
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